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RG.0012.7.2021.KS 

 
 

PROTOKÓŁ nr 7/2021 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krośnice 

w dniu 21 stycznia 2021 r. 

 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 14
00

 otworzyła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Izabela 

Malerek. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu 

uczestniczy 6 radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 

Ad 2. Przewodnicząca Izabela Malerek przedstawiła następujący porządek obrad posiedzenia (zał. nr 

2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2021 rok. 

4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji w 2020 roku. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad 3. Przewodnicząca przedstawiła następującą propozycję planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji na 2021 rok: 

 

1. Analiza i opiniowanie skierowanych do Rady Gminy skarg dotyczących zadań lub 

działalności Wójta i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. 

2. Analiza i opiniowanie wniosków. 

3. Analiza i opiniowanie petycji składanych przez obywateli. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy. 

Zasady i tryb działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji określa Statut Gminy. 

 

W zarządzonym głosowaniu Radni jednogłośnie zatwierdzili przedstawiony plan pracy (zał. nr 3).  

 

 

Ad 4. Przewodnicząca omówiła przygotowane sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w 2020 roku (zał. nr 4). Do sprawozdania nie wniesiono żadnych uwag. 

 

 

Ad 5. Radny Krzysztof Skrzypczyk poinformował, że jest zwolennikiem przyznania dotacji dla 

niepublicznego żłobka w Krośnicach, ponieważ rolą radnych jest pomoc mieszkańcom, a finanse 

gminy nie są takie złe, skoro znajdują się środki na finansowanie wielu zadań nie związanych 

bezpośrednio z gminą. Radny przytoczył przepisy ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi 

w wieku do lat 3, zgodnie z którymi żłobki i kluby dziecięce mogą tworzyć i prowadzić  jednostki 

samorządu terytorialnego oraz instytucje publiczne, osoby fizyczne, osoby prawne i jednostki 

organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej (art. 8 ust. 1). Natomiast na podstawie art. 61 ust. 1 

w/w ustawy wójt, burmistrz lub prezydent miasta może zlecić podmiotom, o których mowa w art. 8 
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ust. 1, organizację opieki sprawowanej w formie żłobka lub klubu dziecięcego lub przez dziennych 

opiekunów. W takiej sytuacji gmina mogłaby się ubiegać o dotację celową z budżetu państwa, która 

zrekompensowałaby dotację przyznaną żłobkowi z budżetu gminy – przypadek taki ma miejsce 

chociażby w gminie Chocianów. Radna Zofia Adamus poinformowała, że np. we Wrocławiu nie 

wszystkie żłobki niepubliczne otrzymują dotację z budżetu miasta, zaznaczyła również że nie jest 

przeciwna pomocy dla dzieci do lat trzech, jednak zmienić należałoby przepisy prawa. Radna Izabela 

Malerek stwierdziła, że w kontekście ewentualnego dotowania innych potencjalnych żłobków, które 

powstaną w gminie Krośnice, dotacja mogłaby obciążyć budżet gminy kwotą kilkuset tys. zł rocznie. 

Radna zauważyła również, że nie wiadomo jaką kwotę dotacji na jedno dziecko musiałaby ustalić 

Rada Gminy, aby zainteresowanych rodziców stać było na opłacenie pozostałej kwoty czesnego – czy 

kwotą graniczną byłoby dla nich 300 czy 500 zł i ilu rodziców w takiej sytuacji zdecydowałoby się 

posłać dziecko do żłobka. Radna Dorota Godyla stwierdziła, że świadczenie 500+ jest przyznawane na 

podstawie ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci, zatem rodzice dzieci uczęszczających 

do żłobka mogą przeznaczyć to świadczenie na czesne. Radna Izabela Malerek stwierdziła natomiast, 

że skoro dziadkowie nie mogą zajmować się wnukami gdyż sami są jeszcze czynni zawodowo, to 

mogą partycypować w kosztach opłat za żłobek. Radna Zofia Adamus poinformowała, że po artykule 

w lokalnej prasie spotkała się z pozytywnym odbiorem swojej postawy przez mieszkańców Bukowic, 

gdyż w opisanej sprawie dotacji dla żłobka wykazała się troską o finanse gminy. Odnosząc się do 

pytania Radnej Izabeli Malerek Radny Krzysztof Skrzypczyk poinformował, że z jego okręgu 

wyborczego (i ogólnie z całych Krośnic) w sprawie dotacji dla żłobka nie zwrócił się do niego żaden 

rodzic. Zdaniem Radnej Izabeli Malerek albo nie ma zapotrzebowania na żłobek albo nie ma potrzeby 

dofinansowywania jego działalności, gdyż rodziców stać na opłaty. Radna na przykładzie rodziców z 

najniższą krajową pensją argumentowała, że skoro nie stać ich na opłacenie czesnego w kwocie 935 

zł/mies. to nie będzie ich stać również na czesne w kwocie 400 zł (po ewentualnym przyznaniu dotacji 

przez gminę). Radny Krzysztof Skrzypczyk stwierdził, że otwarcie żłobka to oczekiwana przez 

rodziców i pożądana inicjatywa, bowiem w Krośnicach z powodzeniem funkcjonował żłobek 

publiczny (zlikwidowany w latach dziewięćdziesiątych ub. wieku). Zatem w obecnym trudnym czasie 

należy wspomóc jego działalność, w przeciwnym wypadku żłobek zostanie zlikwidowany. Radna 

Izabela Malerek zauważyła, że przystępując do uruchomienia działalności gospodarczej należy 

sporządzić biznesplan oraz rzetelnie rozpoznać zapotrzebowanie rynku. Poza tym skoro uczniowie 

klas I-III wrócili do szkół, młodsze dzieci bez przeszkód uczęszczają do przedszkoli, to nie można 

niskiego zainteresowania żłobkiem tłumaczyć pandemią. Radna uznała także, że pod względem 

zapotrzebowania na żłobek nie można porównywać gmin Krośnice i Dobroszyce, gdyż mieszkańcom 

Dobroszyc bliżej jest do pracy w Oleśnicy lub we Wrocławiu a ich zarobki mogą w związku z tym być 

wyższe niż mieszkańców Krośnic. Radny Krzysztof Skrzypczyk poinformował, że Ministerstwo 

Rodziny i Polityki Społecznej uruchamia różnego rodzaju programy pomocowe, poza tym niektóre 

samorządy inwestują w budowę przedszkoli czy żłobków. Skoro zatem na terenie gminy Krośnice 

powstała taka placówka to należy ją wesprzeć. Radna Zofia Adamus przypomniała, że właścicielka 

żłobka ograniczyła się do badania opinii publicznej w kontekście zapotrzebowania na żłobek w 

samych tylko Krośnicach, nie w całej gminie. Podkreśliła przy tym, że nie jest przeciwna dotacji – 

gdyby gminę było na to stać -  jednak na jej ewentualnym przyznaniu skorzystają głównie rodzice z 

Krośnic kosztem mieszkańców całej gminy. Radna Izabela Malerek poinformowała, że w rejonie 

Bukowic czy Kuźnicy Czeszyckiej nie przeprowadzono akcji promującej żłobek przed otwarciem, w 

związku z czym rodzice nawet nie wiedzieli o jego istnieniu. Radna stwierdziła również, że 

nieprzychylne wobec Rady komentarze na fb w przeważającej większości są autorstwa znajomych 

Pani Agnieszki Kruk a nie mieszkańców gminy Krośnice, co świadczy o małym zainteresowaniu 

żłobkiem w lokalnym środowisku. Radny Krzysztof Skrzypczyk stwierdził, że jedyną osobą, która 

może uratować krośnicki żłobek jest Wójt Andrzej Biały, na co zaoponowała Radna Izabela Malerek 
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stwierdzając, że żłobek mogą uratować rodzice posyłając do niego swoje dzieci. Radna Zofia Adamus 

stwierdziła, że to państwo powinno dotować żłobki, na co Radny Krzysztof Skrzypczyk przypomniał 

o cytowanych wcześniej zapisach ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, które regulują 

właśnie te kwestie. Radna Izabela Malerek poinformowała, że zlecając Pani Agnieszce Kruk 

prowadzenie żłobka stworzy się precedens i każdy kolejny utworzony w gminie żłobek będzie mógł 

się ubiegać o dotację. Radny Gracjan Witek stwierdził, że skoro w/w ustawa przewiduje dotację z 

budżetu państwa na utworzenie żłobka, to należy zgłębić temat w kwestii skali dofinansowania – czy 

jest to 100% wszystkich kosztów czy np. tylko 50 i czy jednak pozostałe koszty byłyby pokrywane z 

budżetu gminy. Radna Izabela Malerek stwierdziła, że gdyby żłobek był dotowany w 100% i rodzice 

nie ponosiliby żadnych opłat, z pewnością miałby pełne obłożenie.  

 

 

Ad 6. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Izabela Malerek o godz. 14
28 

 zakończyła 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

Protokolant             Przewodnicząca  

          /-/ Olga Skomra       Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

            /-/ Izabela Malerek 


